
با توجه به اينكه س��اختمان هايي كه در كشور ما در 
دست ساخت مي باشند به علل مختلف داراي وسعت 
كمي شده اند تغيير در تبديل آشپزخانه هاي سنتي به 
اپن نيز نه تنها نتوانسته تأثير مثبتي بر خانواده ها بگذارد 
بلكه باعث شده تا مشكلاتي براي خانواده ها به وجود 
آيد.  در معماري هاي استان مازندران، تا چندي پيش 
آشپزخانه يك فضاي خصوصي براي پخت و پز و يك 
حريم كاري ايمن براي خانم خانه بود، اما با گذش��ت 
زمان و افزايش جمعيت، رفته رفته وس��عت خانه ها 
كوچك و آپارتمان هايي با مس��احت حدود 50 متر و 
شايد كمتر ساخته شد و اين امر موجب شد آشپزخانه 
تبديل به يك دخمه تنگ و تاريك با روشنايي اندك و 

تهويه نامناسب شود.  با ساخت منازلي با وسعت بسيار 
كم، خواه ناخواه آش��پزخانه هم داراي وسعت كمي 
ش��ده و مش��كلاتي را براي خانواده ها به وجود آورده 
است.  روشنايي آش��پزخانه، تهويه اين مكان بسيار 
مهم و راحتي خانم ها در انجام كارهاي پخت و پز در 
آشپزخانه هاي مدرن زير سؤال رفته است زيرا ديواري 
كه بين آشپزخانه و ديگر قسمت هاي منزل قرار داشت 
و باعث راحتي كار خانم ها از نظر ظاهر و پوشش بود، 
برداشته شد و اين امر نه تنها كمكي به حل مشكلات 
نكرد بلكه باعث به وجود آمدن مشكلاتي نيز شد.  شايد 
بتوان گفت با تبديل آشپزخانه هاي سنتي به مدرن، 
فضاي سالن و آشپزخانه در هم ادغام و مشكل تهويه 

و روشنايي تا حدودي رفع ش��د و از همه مهم تر ميز 
آشپزخانه كه محل فعاليت بانوي خانه است آماده و بر 
وسعت خانه نيز افزوده شد اما اين موارد تنها ظاهر اين 
تبديل شدن مي باشد، غافل از اينكه معايب اين تبديل 
متأسفانه در برخي موارد كانون گرم خانواده ها را سرد 
كرده اس��ت.  جالب اين كه اين روزها در استاني مثل 
مازندران، علاوه بر شهرنشينان، خانواده هاي روستايي 
نيز اقدام به تغيير و تبديل آشپزخانه هاي قديمي خود 

مي كنند و به اين تبديل نامناسب نيز مي بالند. 
كاشمدنميشد

مسلم است در اين نوع آشپزخانه ها نوع آشپزي و زمان 
وقت گذاري براي تهيه غذا با نوع طبخ غذاهاي اصيل 

سنتي ايراني تفاوت دارد.  رسوخ فرهنگ آشپزخانه باز 
يا اپن در شهرها و حتي روستاهاي مازندران چنان نفوذ 
كرده كه ديگر كمتر خانه اي در مازندران ديده مي شود 
كه سبك آشپزخانه هاي س��نتي در آن رعايت شده 
باشد.  برخي از مردم مازندران از اين نوع آشپزخانه ها 
راضي نمي باشند اما به خاطر مد بودن يا طعنه و كنايه 
اطرافيان مجبور به تحمل اين فرهنگ نادرست غربي 
مي باشند.  خانم خليلي كه كارمند يك اداره دولتي 
مي باشد در مورد محاس��ن و معايب آشپزخانه هاي 
اپن مي گويد: شايد اين آشپزخانه نوعي مد به حساب 
آيد اما آنقدر براي خانم ها معايب دارد كه قلباً راضي 
به تبديل آشپزخانه س��نتي به اپن نبودم.  وي ادامه 
مي دهد: برداشتن قسمتي از ديوار آشپزخانه موجب 
شده فضاي جا به جايي وسايل آشپزخانه كم و سخت 
شود، بوي روغن و اثرات چربي ها و ديگر غذاها در ديگر 
فضاي خانه به اندازه چند برابر پخش ش��ده و باعث 
لكه دار شدن پرده ها، مبل ها و ديگر وسايل منزل شود.  
آقاي آران كه اهل يكي از روستاهاي ساري مي باشد 
نيز مي گويد: متأسفانه آشپزخانه هاي باز يا همان اپن 
بس��ياري از اعتقادات ديني و مذهبي ما را زير سؤال 
برده به طوري كه اگر مهمان وارد خانه ما شود يا بايد 
خانم هاي خانه پوشش سختي را تحمل كنند يا بايد 
با پوششي سبك به كار مشغول ش��وند كه هر دوي 
اين موارد نادرست مي باشد.  وي با اشاره به فرهنگ 
مازني ها ادامه مي دهد: معمولاً اكثر خانم ها هنگامي 
كه در خانه مهمان دارند مايل هس��تند بدون آن كه 
در معرض ديد مهمان باش��ند كارهاي خود را انجام 
داده و از نگاه ديگران مص��ون و محفوظ بمانند، اين 
امر مي تواند تا حدود زيادي رفت وآمدهاي خانوادگي 
را هم دچار مشكل سازد.  دكتر آسماني، كارشناس 
معماري و طراحي ساختمان در مورد آشپزخانه هاي 
مدرن در منازل مي گويد: اكثر مراجعه كنندگان به ما 
از آش��پزخانه هاي اپن راضي نمي باشند اما به خاطر 
مد شدن و رواج يافتن اين نوع آشپزخانه ها مجبور به 
ساخت مي باشند.  وي با بيان اينكه متأسفانه ورود هر 
مد و سبك جديدي به زندگي ما از كشورهاي ديگر 
باعث بس��ياري از معضلات و مش��كلات كوتاه مدت 
و بلندمدت مي ش��ود تأكيد مي كند: برخ��ي از افراد 
دورانديش از مد جديدي ك��ه بخواهد زندگي آنها را 
تحت تأثير بد قرار دهد دوري مي كنند و اصالت زندگي 
خود را از دست نمي دهند. اين مد نيز نتوانسته مزايايي 
براي مردم ايران و به خصوص مازندران داشته باشد. 

بي نظير. با وجود آنكه انتظار مي رفت شوراي شهر 
كاشان، انصاف را در نظر گرفته و حريم و محدوده 
راوند را نه تنها كارشناسانه و مثبت تعريف كرده 
كه نگاه سخاوتمندانه نيز داشته باشد، اما با ديدي 
تنگ نظرانه محدوده را به گونه اي تعريف نمودند 
كه علاوه بر مش��كلات كارشناسي، حكايت شير 
بي يال و دم و اش��كم را رقم زد. اي��ن گزارش به 
استانداري و وزارت كشور رفت و با مشكلات فني 

موجود در آن، كار متوقف شد. 
قطبي تصريح مي كند: مشكل اصلي اين گزارش 
كه بيش��تر به چش��م آمد، نگاه وي��ژه به بخش 
طاهرآباد بود تا بتواند اتصال خود را به شهر كاشان 
حفظ كند. بر طب��ق اين گ��زارش بخش خزاق 
با آنكه به هم��راه راوند تبديل به ش��هري واحد 
مي شد، اما دسترس��ي اين دو منطقه به همديگر 

منقطع مي شد. 

 از سوي ديگر مرز محدوده راوند به سمت كاشان، 
آخرين منزل مسكوني شهرك آزادگان راوند در 
نظر گرفته ش��ده اس��ت و اين در حالي است كه 
محدوده كاشان تا ديوار دانشگاه كاشان گسترش 
يافته كه با آخرين خانه مس��كوني كاشان حدود 
پنج كيلومتر فاصله دارد. نكته ديگر اينكه بخشي 
از اين زمين ها در زمره اس��ناد ثبت��ي راوند قرار 
دارد كه اين خود يكي ديگ��ر از نقاط ضعف اين 
گزارش به ش��مار مي رود. چيزي كه در يك نگاه 
بلندمدت ن��ه تنها برطرف كننده مش��كلات اين 
مناطق نخواهد بود كه تبديل به معضلي خواهد 
شد كه هزينه درمان آن، شايد صدها برابر فايده 

كوتاه مدت آن باشد. 
وي گلايه مي كن��د: گويا فراموش ك��رده بودند 
كه تا ديروز از س��ربار بودن منطقه راوند صحبت 
مي كردند و خدمات رس��اني ب��ه آن را مقرون به 

صرفه نمي ديدند، ولي الان بر اراضي آن دس��ت 
درازي ك��رده و چون��ان غنيمت��ي آن را مغتنم 
مي شمارند تا با هر ترفندي از وسعت آن بكاهند تا 
آنجا كه شهرك صنعتي راوند كه به نام راوند ثبت 

شده است را از محدوده آن جدا كردند. 
قطبي تصريح مي كند: دو بار از وزارت كشور براي 
تعريف محدوده آمدند و نهايت��اً پرونده با همان 
محدوده تغيير يافته به وزارت كشور رفت. بارها به 
بهانه تعريف محدوده بدون كمترين توجيه و دليل 
سنگ اندازي شده و همين مسئله كار را به تعويق 
انداخته اس��ت. اين در حالي است كه شهر شدن 
راوند نه تنها چيزي از شهر كاشان كم نمي كند، 
بلكه سبب توس��عه و پيش��رفت هر دو منطقه و 

زمينه ساز استان شدن كاشان مي شود. 
راهخروجازاينبنبستچيست؟

قطبي معتقد اس��ت: توانايي منص��وري نماينده 

مجلس براي خاتمه دادن به اين موضوع به مراتب 
بالاتر از آنچه تاكنون نشان داده است، مي باشد و 

ما انتظار بيشتري از ايشان داشتيم. 
وي اضافه مي كند: اينك پاس��خ جناب منصوري 
به پرسش هاي مردم راوند چيست؟ پرسش هايي 
همچون، آقاي منصوري قول شما چه شد؟ آيا به 
ثمر رسيدن عنوان شهر راوند با برگزاري فقط چند 
جلسه در حاشيه كافي اس��ت و اگر اين حرف در 
حد يك شعار انتخاباتي نبوده است، چرا رضايت از 
عملكرد نماينده شهرستان پس از گذشت حدود 
نيمي از مدت نمايندگي در چهره مردم و فعالان 

منطقه راوند پيدا نيست؟
حال بايد منتظر ماند و دي��د در باقيمانده مدت 
نمايندگي مجلس نهم، آيا منصوري مي تواند اين 
شعار تبليغاتي خود را از حد يك شعار بيرون آورده 

و به عمل بنشاند؟ 

پروژهگازرسانيبه10روستايبخشدشتسرشهرستانآملبه
بهرهبرداريرسيد.

مرتضي تيرملك مدير بهره برداري شركت گاز استان با اعلام خبر فوق 
گفت: براي گازرساني به روستاهاي آهنگر كلا، تمسك، تيركلا، چنگ 
ميان، خرمن كلا، س��رخ كلا، گلمزار، نظام آباد، نوده و وسطي كلا بيش 
از 108 ميليارد ريال اعتبار هزينه ش��ده اس��ت.  وي با بيان اينكه براي 
گازرساني به 10 روستاي بخش دشت س��ر آمل، 2 هزار و 798 علمك 
روي شبكه گازدار نصب خواهد شد، افزود:با افتتاح اين روستاها 3 هزار 
و 109 خان��وار از نعمت گاز طبيع��ي بهره مند خواهند ش��د.  تيرملك 
خاطرنشان كرد: براي افتتاح روستاهاي مذكور 60 هزار و 948 متر شبكه 
اجرا شده است.  وي 265 روستا از مجموع 326 روستاي شهرستان آمل را 
قابل گازرساني دانست و اظهار داشت: در حال حاضر 184 روستاي آمل 
از نعمت گاز بهره مند بوده و گازرساني به 49 روستاي ديگر آمل نيز در 
دست اجرا مي باشد.  تيرملك هزينه مورد نياز براي تكميل 49 روستاي 
مذكور را 70 ميليارد ريال دانس��ت و گفت:با گازرساني به اين روستاها 
بيش از 7 هزار و 700 خانوار روس��تايي از نعم��ت گاز طبيعي بهره مند 
خواهند ش��د.  وي تصريح كرد: با گازرس��اني به 49 روستاي در دست 
اجراي شهرستان آمل، ميزان بهره مندي خانوارهاي روستايي شهرستان 
به 97 درصد افزايش خواهد يافت.  مدير بهره برداري شركت گاز مازندران 
همچنين افزود: سه شهر از پنج شهر آمل در حال حاضر گازدار هستند 
و گازرساني به رينه و گزنك نيز با اعتبار مورد نياز 36 ميليارد ريال براي 

تكميل پروژه هاي شهري در دست اجرا مي باشد. 

»اپن« باز است اما آزاد نيست!
گذريبرخانههايسنتيومدرنمازندران

راوندي ها در انتظار شهرنشين شدن
هركسقوليميدهدوميرود

هركس قولي مي دهد و مي رود
راونديهادرانتظارشهرنشينشدن!

تمامينيازهاياوليهنوجوانانبيسرپرست
خبرنگار جوان
   در شهر

بايددراسرعوقتبرطرفشود.
سيد س��عيد آرام مدير كل بهزيستي مازندران 
در بازديد از مركز طلوع مهر شهرستان ساري ضمن بررسي روند فعاليت 
نوجوانان در عرصه هاي فرهنگي، تغذيه، پوشش و مسائل ديگر، با عنوان 
كردن مطلب فوق گفت:با توجه ب��ه وضعيت مطلوب تحصيلي و تربيتي 
نوجوانان بايد در راس��تاي بهره مندي از فعاليت هاي ورزشي و تفريحي 
اقدامات اساسي صورت پذيرد.  وي همچنين در بازديد از مركز نگهداري 
كودكان بي سرپرست سپهر بابل نيز اظهار داش��ت: مربيان مركز بايد با 
تمام وجود و احساس مسئوليت در راه رشد و پرورش اين كودكان همت 
گمارند زيرا آينده اين كودكان و ساختار شخصيت اين كودكان به دست 
شما مربيان و مددكاران ارزشمند است.   آرام كوتاهي در پرورش و آموزش 
كودكان را اش��تباهي جبران ناپذير دانس��ت و تصريح كرد: بايد با همان 
احساس كه به كودكان خويش عش��ق ورزي مي نماييم، با اين كودكان 
عاشقانه ارتباط برقرار نماييم تا اين امانت هاي الهي را به نحو مطلوب و با 

پشتوانه غني فرهنگي و مذهبي و ارزشي به جامعه تحويل نماييم. 

تپههايباستانيس�يلكازكهنترينومهمترينمراكزاستقرار
بشردرفلاتمركزيايراناست.آثارتاريخيبهدستآمدهازاين

محوطهباستانييادآورسيرزندگيوتمدندرمنطقهاست.
كاوش هاي سال 1388 در بخش شمالي اين محوطه قدمت لايه هاي 
اوليه تمدن سيلك را به بيش از 8 هزار س��ال قبل مرتبط كرده است.  
معاون س��ازمان ميراث فرهنگي، گردش��گري و صنايع دستي كشور 
»محوطه باستاني سيلك« را هويت ايران دانست و گفت: براي شناسايي 
و برطرف كردن مشكلات سيلك بايد به يك وحدت برسيم.  محمدحسن 
طالبيان در نشست »كميته نجات بخشي و آزاد سازي عرصه سيلك« 
افزود: بايد با سرمايه گذاري و آگاهي بخشي اجتماعي، ارزش هاي اين 
محوطه باس��تاني را به همگان معرفي كنيم.  وي ابزار اميدواري كرد: 
امسال بايد تمام مشكلات آزادسازي حريم تپه هاي سيلك برطرف شود 
تا بتوان بهره گيري هاي لازم فرهنگي را از اين محوطه باستاني و تاريخي 
به عمل آورد.  وي افزود: در دولت تدبير و اميد توجه به ميراث فرهنگي 
با حضور كارشناسان متبحر آغاز شده است.  طالبيان يكي از مشكلات 
به وجود آمده در تپه هاي سيلك را بي قانوني در گذشته دانست و گفت: 
ما بايد به دنبال اين باشيم كه چرا عرصه و حريم قانوني اين اثر تاريخي 
رعايت نش��ده و مجوزهاي غيرقانوني در حريم اي��ن اثر تاريخي صادر 
شده است.  طالبيان خاطر نشان كرد: بايد فعاليت هاي باستان شناسي 
را در تپه هاي سيلك به اجرا در آوريم، زيرا با اين كار مي توان مديريت و 

مرزبندي هاي حريم آن را مشخص كرد.  
معاون سازمان ميراث فرهنگي، گردشگري و صنايع دستي گفت: قرار 
گرفتن تپه هاي س��يلك در مجاورت باغ جهاني فين، كار را براي ثبت 
جهاني آن با رعايت قوانين يونسكو آس��ان تر كرده است. وي همچنين 
خواس��تار قاطعيت بيش��تر قوه قضايي��ه در بحث آزادس��ازي حريم و 
عرصه هاي تپه هاي سيلك كاشان شد.  معاون استاندار و فرماندار كاشان 
نيز در اين نشس��ت گفت: عدم ثبت جهاني محوطه باستاني سيلك با 
وجود داشتن مصوبه دولتي در سال 88 براي آزادسازي حريم اين منطقه 
باستاني، جاي تأمل دارد.  ابوالفضل صدرائيه اهميت اين محوطه باستاني 
را فراملي دانست و گفت: اين اثر، معياري براي سنجش آثار باستاني در 
جهان است كه در اين راستا مسئولان بايد راهكارهاي لازم را در جهت 
معرفي بيشتر آن به دنيا ارائه دهند.  وي با بيان اينكه سيلك نماد برتر شهر 
كاشان است، افزود: تمام كشورهاي دنيا به دنبال معرفي برند هاي خود 
هستند و براي معرفي نماد شهرهاي جهان، سرمايه گذاري هاي زيادي 
مي شود، ولي ما تاكنون در استفاده از داش��ته هاي خود فرصت سوزي 
كرده ايم.  وي اظهار داشت: جهاد كش��اورزي و راه و شهرسازي بايد در 
آزادسازي حريم و عرصه سيلك مطابق با استانداردهاي يونسكو، سازمان 
ميراث فرهنگي را كمك كنند.  صدرائيه با اش��اره به ساخت و سازهاي 
غيرقانوني در س��يلك گفت: اگر برخورد قانوني با اين س��اخت و سازها 
صورت نگيرد، علاوه بر به خطر انداختن ثبت جهاني اين اثر، در سال هاي 

آينده اين تخلفات گسترش خواهد يافت.

گازرساني به 10 روستاي آمل
 از احداث 12 پارك در2 سال 

تا بزرگ ترين پارك جنگلي خاورميانه

سيلك بايد جهاني شود
نشستكميته»نجاتبخشيوآزادسازيعرصهسيلك«

نياز نوجوانان بي سرپرست برطرف مي شود 
رواجفرهن�گغربيدرساختمانس�ازياي�راننتايجخوبينداش�ته
است.آش�پزخانهدرهرس�اختمانيمهمترينبخشآنس�اختمانبه
ش�مارميآيدكهبايددارايويژگيهايخاصيبرايافرادخانوادهباشد.
آشپزخانههايس�نتيوقديميدارايويژگيهايبس�يارخوبيبودند

كههمراحتياعضايخانوادههارادرپيداش�تهوهمباعثگرميكانون
خانوادههاميش�دندامامتأس�فانهفرهنگغربيآش�پزخانه»اپن«با
رس�وخدرتفكرونقشههايمهندس�انايرانيوخانوادههاتوانستهاين
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راس�تميگويد؟آمارهاياخبره�ا؟هرچندهدفازنوش�تناينمطلب،پاس�خبهاينس�ؤالات
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شهرداري س��اري با تكيه بر حمايت هاي شوراي ش��هر سوم و چهارم 
تصميم گرفت تا در هريك از محله هاي بزرگ شهر يك پارك يا بوستان 
احداث كند و آنچه جالب و درخور توجه مي باشد آنكه، تمامي اين پارك 
محله ها ضمن برخورداري از فضاي س��بزي زيبا و مبلماني مدرن، از 
بخش بازي كودكان هم بهره مند هستند.  پروژه مذكور درحالي دنبال 
مي شود كه شهرداري همزمان پروژه احداث بزرگ ترين پارك جنگلي، 
كوهستاني ساري و خاورميانه را هم آغاز كرد. اين پارك كه در منطقه 
جنگلي س��كوتپه در دست احداث مي باش��د مي تواند سهم مهمي در 
تبديل اين شهر و اس��تان به يك منطقه ناب گردشگري داشته باشد.

شهرداري همچنين احداث اولين پارك بانوان را هم در دستور كار دارد 
تا به اين ترتيب بانوان ساري نيز از در افزايش سرانه فضاي سبزبهره اي 
داشته باشند.  بنا بر اين گزارش پروژه پارك محله تا مرداد ماه سال 93 
يعني دوسال پس از آغاز توانسته است 12 بوستان را تقديم شهروندان 
كند آن هم در حاليكه تا پيش از اين س��اري در طول تمام س��ال هاي 

گذشته فقط 12 بوستان داشت.  
يكي ديگر از اقدامات با ارزش ش��هرداري س��اري بازآرايي پارك هاي 
قديمي بود تا جايي كه براي مدرن سازي بوستان مرحوم دامادي يك 
ميليارد و 300 ميليون تومان هزينه در نظر گرفته ش��د.   ش��هرداري 
ساري همچنين پروژه هاي به اغما رفته اي مانند پل زغالچال و داراب 
و كمربندي شمالي را جاني دوباره بخشيد چراكه اعتقاد داشت: مركز 
مازندران در آس��تانه تبديل معضل ترافيك به بحران ترافيك است و 
بايد با تكميل اين سه پروژه از ايجاد اين بحران جلوگيري كرد.  اين در 
حاليست كه شهرداري همزمان با برون برد اين سه پروژه از اغما، ريسك 
بزرگي را تقبل كرد و آن هم اح��داث چند ميان گذر بزرگ و كوچك و 

اصلاح هندسي معابر بود.  
از آن جهت كليدزدن اين پروژه ها را ريسك مي ناميدند كه از يك سو 
تنها يك ميان گذر هزينه اي بالغ بر 34 ميليارد تومان را به ش��هرداري 
تحميل مي كرد و از سويي ديگر نه تنها شهرداري ها كه دولت نيز در اوج 
تنگناهاي مالي و اقتصادي بود. شهرداري براي مناسب سازي ترافيك 
شهر از چند مؤسسه مطالعاتي در تهران دعوت كرد تا براي گره گشايي 
از ترافيك دو منطقه پرترافيك ساري يعني ميدان امام و سه راه جويبار 

اقدام به كار تحقيقاتي پيوسته و عميق نمايند. 

هادي مومني راوندي
  گزارش
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خديجه واحديان
   گزارش 

جعفر رعيت

قصهازكجاشروعشد؟
در حاشيه قرار گرفتن راوند از يك سو و نبود دغدغه مديران كاشان از 
سوي ديگر در كنار نبود انسجام و همبستگي مردم منطقه، همه دست 
به دس��ت هم دادند تا از س��ه دهه پيش تاكنون اين منطقه با كمبود 
امكانات معيشتي و رفاهي روبه رو شود به گونه اي كه هنوز مردم منطقه 

نمي دانند در شهر زندگي مي كنند يا روستا؟
تداوم كم توجهي ها، مردم منطقه را از بي مهري مس��ئولان به س��توه 
آورد تا آنجا كه خواس��تار اس��تقلال مجدد اين منطقه و تبديل  آن به 

شهر شدند. 
اين درخواست ها و پيگيري فعالان منطقه راوند سبب شد تا در اسفند 
ماه 1388، گرانمايه نماينده وقت مردم شهرستان كاشان در مجلس از 
موافقت مسئولان با تبديل منطقه راوند به شهر و انجام مقدمات آن در 
استانداري و وزارت كشور خبر داد. اما اين موضوع، به سرانجام نرسيد و 
گرانمايه نتوانست اين حرف را به كرسي بنشاند و شهر شدن راوند تنها 

در حد يك شعار تبليغات انتخاباتي باقي ماند. 
مجلس هشتم به آخر رسيد و پس از گرانمايه نوبت به منصوري رسيد تا 
همزمان با گرم شدن تنور انتخابات مجلس نهم، اين بار با صراحت، شعار 
تبليغاتي خود را با عنوان »شهر من راوند« به زبان آورد و تنها راه حذف 
نشدن »راوند« از نقشه جغرفيايي را شهر شدن اين منطقه عنوان كرد. 
منصوري، تحقق يافتن اين آرزو را منوط به پشتكار و اراده قوي در به 
كارگرفتن همه ظرفيت ها دانس��ت و به همه گفت كه طرف هايش��ان 
فوق العاده زيرك و سياس��ي كار ب��وده و آنه��ا را وادار خواهند كرد به 

حداقل ها رضايت دهند.
 او تأكيد كرد كه آرزو دارد مردم راوند را در اين مسير ياري كرده و شهر 

شدن راوند را در كنار آنها جشن بگيرد. 
و اما اينك دو س��ال از نمايندگي منصوري در مجلس شوراي اسلامي 
مي گذرد در حالي كه هنوز حتي يك جلسه مشترك بين او، فرماندار و 

فعالان راوند در جهت احقاق اين خواسته برگزار نشده است. 
با اين حال منصوري معتقد است كه بيشتر مش��كلات در فرمانداري 
كاشان است و يكي از موضوعاتي كه با فرماندار جديد در ميان گذاشته، 
اهميت موضوع راوند بوده و بر اين باور اس��ت ك��ه صدرائيه � فرماندار 
جديد � به موضوع با ديد مثب��ت و اجرايي نگاه خواه��د كرد. اگر چه 
فرماندار قبلي هم اذعان داشت كه راوند بايد شهر شود اما با سخن گفتن 

از عسل، كام اين مردم شيرين نمي شود. 
 قصه اما به همين جا ختم نمي ش��ود. حس��ن قطبي از فعالان منطقه 
راوند كه از ابتدا پيگير موضوع بوده است، مي گويد: سه سال پيش دكتر 
محمدي، مدير تقسيمات كشوري به همراه گرانمايه نماينده وقت به 
كاشان آمد و در فرمانداري به حسينعلي حاجي، فرماندار وقت كاشان 
گفت كه من در همين مسير پليس راه تا كاشان متوجه شدم كه شهردار 
كاشان � به دليل بعد مسافت � نمي تواند به اهالي راوند خدمات رساني 
مطلوبي داشته باشد. در همان جلس��ه با آقاي بختياري استاندار وقت 
تلفني صحبت شد و صورت جلسه اي تنظيم شد كه داراي 3 بند بود، 
اول موافقت فرمانداري كاشان، دوم موافقت شوراي عالي شهرسازي 
استانداري كه بختياري قول مساعد داد و سوم وزارت كشور كه مدير 

تقسيمات كشوري حاضر بود و اعلام موافقت كرده بود. 
وي مي افزايد: پس از موافقت فرمانداري كاشان، متأسفانه نامه به جاي 
شوراي عالي شهرسازي استان، از شوراي شهر كاشان سر درآورد. پرونده 
از همين جا منحرف شد و در شورا بر سر حيثيت مردم راوند معامله شد 
و كارها چند سال به تأخير افتاد و به دنبال اين تأخير، محدوده و حريم 

تعريف شده نيز دستخوش تغيير شد. 
قطبي خاطرنشان مي كند: در اين چند سال عده اي كه فكر مي كردند 
مالك همه چيز هستند و بايد همه مانند آنان بوده و حرف آنان را تكرار 
كنند، كساني كه حتي حاضر به رقابت حرفه اي نبودند، كاري كردند 
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